
 

На Гарадоччыне пашыраецца колькасць 
вакансій, але амаль на 100% з іх прапануюцца 
заробкі значна меншыя за 500 даляраў. Наогул, 
вакансій з такімі заробкамі толькі дзве на увесь 
раён. 

Гэтыя вакансіі маюцца  на Гарадоцкім леса-
пункце, дзе патрабуюцца  кіроўца  аўтамабіля са 
стаўкаў  ў 1 5000 000 рублей, а таксама  майстар 
на лесасеках з вышэйшай адукацыяй на заробак 
у 2 млн. рублёў. Ва ўсе астатнія арганізацыі за-
прашаюцца на працу у межах 200-300 даляраў. 
Найбольшая колькасць вакансій маецца  ў ААТ 
«Гарадоцкі РАПЗ», дзе патрабуюцца аграномы, 
брыгадзіры, ветурачы,  кіроўцы, трактарысты і 
г.д. – усяго  свабодна 20 вакансій. Толькі на заро-
бак у 600-840 тысяч рублёў жадаючых асабліва 
няма. Наступным вялікім працадаўцам у раёне 
з’яўляецца Гарадоцкі райспажыўсаюз, дзе 16 
вакансій пераважна гандляроў сельскіх крамаў. 
Для гэтай катэгорыі  работнікаў заробак анансу-
ецца ў 600-1000 тысяч рублёў. Толькі ці з’явяцца 

на іх ахвочыя працаваць у Рамнях, Мяже, 
Іванаўке і г.д. вялікае пытанне. Дарэчы боль-
шасць гэтых вакансій адкрыты шчэ з мінулага 
года.

Адкрыты таксама 14 вакансій на 
свінагадоўчым комплексу «Паўночны» у 
Пальмінцы, дзе гатовы плаціць па 790-1200 тысяч 
рублёў кіроўцам, аператарам жывёлагадоўчых 
комплексаў, трактарыстам і г.д.. З’явіўся на Га-
радоччыне і новы працадаўца – «Упраўленне 
механізацыі №88» з г. Мінска, якое выйграла тэн-
дэр на рэканструкцыю ачышчальных пабудоў у 
Гарадку. Дадзенай арганізацыі патрабуецца 12 
падсобных рабочых, але са смешнымі па менскіх 
памерах заробкамі  -- у 500-700 тысяч рублёў.

Наогул агульная колькасць вакансій дасяг-
нула 124 адзінак і павялічваецца з кожным ме-
сяцам, што сведчыць аб нездавальняльных умо-
вах працы на прадпрыемствах Гарадоччыны. У 
першая чаргу па ўзроўню аплаты працы.

Т. Гаражанка.
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Чым больш улады, 
тым больш небяспекі  
злоўжывання  ёю.

Эдмунд Берк, 
філосаф.

Ня бойся!

Дзесьці з сярэдзіны лютага кіраўніцтва 
птушкафабрыкі дала загад вывозіць свежы 
птушыны гной у санітарную ахоўваемую зону, 
якая аддзяляе птушкафабрыку ад жылога 
мікрараёна вул. Гагарына. На Беларусі павінна 
дзейнічаць Пастанова Міністэрства аховы 
здароўя Рэспублікі Беларусь ад 2009/06/30 
N 78 «Аб зацвярджэнні Санітарных нормаў, 
правілаў і гігіенічных нарматываў “Гігіенічныя 
патрабаванні да арганізацыі санітарна-ахоўных 
зон (САЗ) прадпрыемстваў, збудаванняў і 
іншых аб’ектаў, якія з’яўляюцца аб’ектамі 
ўздзеяння на здароўе чалавека і навакольнае 
асяроддзе”, якая рэгламентуе  патрабаванні 

да памераў санітарнай ахоўваемай зоны  і вы-
значае форму яе ўтрымання. Напрыклад, для 
аб’ектаў з памерам ад 501 да 1000 м і больш 
патрабуецца, каб 40% яе плошчы складалі зя-
лёныя насаджэнні з абавязковай арганізацыяй 
паласы драўняна-хмызняковых насаджэнняў 
з боку жылой забудовы.

Відавочна, што з 2009 года кіраўніцтва 
птушкафабрыкі не звяртала ўвагу на ства-
рэнне такой паласы з боку жыллёвага 
мікрараёна. Пры гэтым у САЗ птушкафабрыка 
займаецца сельскагаспадарчай дзейнасцю 
не адзін дзесятак гадоў. І зараз не турбуючы-
ся пра ўздзеянне свежага птушынага гною 

на здароўе і самаадчуванне жыхароў залівае 
санітарна-ахоўную зону гноем. Пры гэтым 
цэлы тыдзень зліваўся гной  у нізіну, дзе ёсць 
хмызняковыя насаджэнні. Прайшоўшы снега-
пад крыху зацярушыў сляды  забруджвання 
САЗ, але мясцовыя органы, якія павінны кан-
траляваць захаванне САЗ у патрэбным стане 
шчэ не зацікаваліся непатрэбнымі дзеяннямі 
кіраўніцтва Гарадоцкай птушкафабрыкі. Ды і 
не с пыталі да гэтага часу, чаму не зроблена 
паласа драўняна-хмызняковых насаджэнняў з 
боку жылой забудовы.

Л. Гаравы.

ВакансІІ з мІзэрнымІ заробкамІ

Г уЛ ь н я  ў  д Э м а к раТ ы ю
Усе аўтарытарныя рэжы-

мы вымушаны дэман-
страваць некія эрзац-

прыклады дэмакратыі дзеля 
маніпуляцыі грамадзянамі, а часам 
і для знешняга карыстання, дзеля 
атрымання пэўных палітычных 
і эканамічных дэвідэнтаў. Дзеля 
такіх эрзацаў праводзяцца вы-
барчыя кампаніі і “рэферэндумы”. 
Не з’яўляецца выключэннем і рэ-
жым асабістай улады беларуска-
га кіраўніка. Нормы беларускай 
прававой дзяржавы былі згвалта-
ваны яшчэ ў 1996 годзе на “рэфе-
рэндуме”, які не меў нічога агуль-
нага з народным волевыяўленнем 
па дэмакратычных стандартах і 
задаволіў уладарныя амбіцыі ма-
ладога прэзідэнта..

З таго часу прайшло амаль 
паўтара дзесятка гадоў і увесь гэты 
час краіна жыве са згвалтаванымі 
нормамі дэмакратыі. Мінулагоднія 
снежаньскія падзеі яшчэ раз 
засведчылі, што кіраўнік краіны 
не мае ніякага жадання тры-
мацца норм дэмакратыі. Наад-

варот,  рух у бок больш-менш 
вольнай рэгістрацыі кандыдатаў, 
вядзення агітацыйнай кампаніі 
прывёў да таго, што сімпатыі 
выбаршчыкаў хіснуліся ў бок 
апазіцыі. Менавіта гэтым і тлу-
мачацца брутальныя дзеянні 
міліцыянтаў і спецслужбаў па 
падаўленню мірнай дэманстрацыі 
пратэсту,  наступны пераслед 
актывістаў апазіцыі і распачатыя 
палітычныя працэсы пад выгля-
дам крымінальных спраў.

Але жыццё не стаіць на месцы. 
Міжнародная супольнасць заня-
ла жорсткую пазіцыю наконт вы-
звалення палітычных закладнікаў. 
І зараз ніякіх эканамічных пад-
трымак з Захаду рэжыму чакаць 
не даводзіцца без вызвалення  
закладнікаў. Таму пры адсутнасці 
дэмакратыі даводзіцца дэман-
страваць гульню падобную на 
дэмакратыю. Існуючая шырма 
прадстаўнічай улады на заду-
му мясцовых ідэолагаў павінна 
дэманстраваць наяўнасць 
дэмакратыі. Дэмакратыі 

шклоўскага гатунку, якая  толькі 
квазіпадобна на сусветныя стан-
дарты. У нашай “дэмакратыі” ёсць 
форма, але няма дэмакратычна-
га зместу. Ёсць форма камісій, 
агітацыі, падліку галасоў, толькі 
у камісіях усё вызначаюць прыз-
начаныя вертыкаллю чыноўнікі, 
а замест падліку галасоў пішуцца 
патрэбныя лічбы. Менавіта 
на гэта ў чарговы раз указалі 
кіраўніцтву краіны міжнародныя  
назіральнікі, калі заявілі аб 
адсутнасці транспарэнтнасці пры 
падліку галасоў.

І сёння пры ўсім гвалце 
спецслужбаў, пры прапаганды-
скай траскатне аб міжнароднай 
змове супраць “сінявокай” мяс-
цовай наменклатуре даводзіцца 
думаць пра заўтрашні дзень. Ужо 
чуваць галасы з адміністрацыі, 
што прадзяржаўная арганізацыя  
для чыноўнікаў “Белая русь” буд-
зе ўдзельнічаць у палатачнай 
кампаніі. Асаблівай цікавасці 
гэта не выклікае, бо яшчэ у 2008 
годзе на 100% былі прадказаны  

палатачнічкі па 110 выбарчых 
акругах. Аналагічная сітуацыя 
будзе і ў 2012 годзе, калі замест 
выбараў вертыкаль арганізуе 
чарговы фарс. Тым больш, што 
жадаючыя арганізаваць такі  фарс 
ужо назваліся.

Апазіцыя жа ва ўмовах рэпрэсій 
і пераследу заняла жорсткую лінію 
– толькі вызваленне палітычных 
закладнікаў, а потым размовы 
пра “дэмакратыю”. Выбарчая 
кампанія 2010 года яшчэ раз за-
сведчыла, што без прадстаўнікоў 
апазіцыі у кожнай камісіі падлік 
галасоў ператвараецца ў фарс. 
А міжнародныя назіральнікі 
мудра кажуць пра адсутнасць 
транспарэнтнасці пры падліку 
галасоў. У пройграшы ж ад такой 
гульні у дэмакратыю – беларускі 
народ. Бо наменклатурная мафія 
сама вырашае лёс краіны. І вы-
рашае яго кепска, адкідваючы 
краіну са шляху цывілізаванага 
развіцця.

Леанід Гаравы.

Дышыце глыбей і адчуеце 
“водар” птушынага гною

“Гасцінец” у 
ІнТЭрнЭце

у сувязі з праблемай раз-
мяшчэння газеты “Гасцінец” 
на партале http://haradok.
belarda.org/  наша газета ста-
ла будзе размяшчацца на 
партале http://kamunikat.org/ 
, дзе зацікаўленыя грамад-
зяне могуць яе спампаваць 
са старонкі: http://kamunikat.
org/hasciniec.html, што у ка-
талагу “Пэрыёдыка” для да-
лейшага выкарыстання 

ПоГЛяд рЭдакТара

у цЭнТры ўваГІ

Гарадоцкая птушкафабрыка на працягу некалькіх тыдняў забруджвае птушыным гноем санітарную ахоўную 
зону ля жылога мікрараёна Гагарына. 

Не бойцеся начальнікаў,
Яны –зусім не геніі.
Яны – ва ўсім звычайныя,
Не Гётэ, не Тургеневы.
    Не Рузвельты, не Сталіны,
    Не Вітаўты, не Скірмунты...
    Як лёгка ўверх пастаўлены,
    Так хутка будуць скінуты.
Хоць выглядаюць пеўнямі,
Паважныя і строгія,
Але ўсе іх запэўненні –
Пустая дэмагогія.
    Жывуць, нібы на хутары,
    Спалоханымі лісамі.
    А ўсе загады мудрыя
    Дарадцамі напісаны.
Хоць пазіраюць з пыхаю,
Ды пыха – недарэчная.
І ўся улада іхняя –
Нявечная, не вечная.

Генадзь Бураўкін.

Не бойцеся 
начальнікаў...

аБ’ява
•	 Каб	 атрымліваць	

кожны	 нумар	 газеты	
«Гасцінец»	 паведаміце	
рэдакцыі	 аб	 гэтым	 –	
зрабіце	 бесплатную	
падпіску.	 Калі	 ўжо	 не	 жа-
даеце	 атрымліваць	 вы-
данне,	то	 патэлефануйце	
у	рэдакцыю.

•	 Рэдакцыя	“Гасцінец”	
змяшчае	 бясплатныя	
абвесткі	 чытачоў	 выдан-
ня.	 Дзеля	 размяшчэння	
абвесткі	патэлефануйце	ў	
рэдакцыю.

•	 Калі	 парушаны	
вашы	 правы	 спажыўца,	
працаўніка,	 то	 даем	
эфектыўныя	 парады	 па	
абароне	права	і	пошуку	бя-
сплатных	юрыстаў.	Звяр-
тайцеся	на	адрас:	Гарадок,	
вул.	 Галіцкага	 д.16	 кв.2	 ў	
кожны	 аўторак	 і	 чацвер	 з	
16	да	18,	або	на	тэлефоны	
газеты	«Гасцінец».

•	 Жадаючыя	 атры-
маць	 у	 карыстанне	
беларускія	 кнігі,	 часопісы	
або	 іх	 набыць	 звяртайце-
ся	 на	 адрас:	 Гарадок,	 вул.	
Галіцкага	д.16	кв.2	ў	кожны	
аўторак	і	чацвер	з	16	да	18,	
або	 на	тэлефоны	 газеты	
«Гасцінец».

•	 Рэдакцыя	 запрашае	
да	супрацоўніцтва	неабы-
якавых	 грамадзян.	 Вашы	
навіны,	 паведамленні	 –	
нашая	 падзяка.	 Словам,	
сувенірам.

кнІГа скарГаў
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На працягу тыдня дзве крымінальныя 
справы Гарадоцкага РАУС трапілі ў навіны 
Віцебскага ўпраўлення МУС

У перыяд з 14 гадзін 40 хвілін 6 сакавіка да 
7 гадзін 30 хвілін 7сакавіка невядомы злачы-
нец, узламаўшы дзвярныя замкі, пракраўся 
ў дом пенсіянера 1927 года нараджэння, 
жыхара в. Бярэзнікі, і здзейсніў крадзеж 
спіртных напояў і піва. Шкода склала 47 тыс. 
рублёў. Гэта быў не першы крадзёж з дома 
ветэрана працы, які пастаянна змагаецца з 
непрацуючымі грамадзянамі, што  робяць 
набегі на прыватнае жытло. САГ Гарадоцкага 
РАУС устаноўлена, што злачынства здзейсніў 
аднавясковец - непрацуючы 1958 года нарад-
жэння. ПД ўзбуджаная крымінальная справа 
па арт. 205 ч. 2 КК.

28 лютага ў 10 гадзін ад адміністрацыі Га-
радоцкага райпо паступіла паведамленне,  
што ў ноч на 28 лютага невядомы  злачынец, 
падабраўшы ключ, пракраўся ў неахоўваемае  
кафэ «Сустрэча «, размешчанае па вул. Пра-
летарскай, і здзейсніў крадзеж прадуктаў 
харчавання, спіртных напояў і цыгарэт, а 
таксама мабільны тэлефон «Самсунг», які на-
лежыць кухару названага кафэ. Шкода 1 млн. 
742 тыс. і 190 тыс. адпаведна. ОУР Гарадоцкага 
РАУС устаноўлена, што злачынства здзейснілі 
непрацуючыя, раней судзімыя за крадзя-
жы, абодва 1992 года нараджэння, мясцовы 
жыхар і ураджэнец Полацка. 9 сакавіка ПД 
ўзбуджаная крымінальная справа па арт. 205 
ч. 2 КК.

Паводле інфармацыі Віцебскага 
ўпраўлення МУС.

Т. Гаражанка. 

сяроД выДатных 
інтэлектуалаў XX стагоДДзя

Нарадзіўся Віктар Ніканавіч у 
в. Замасточча Гарадоцкага раёна 
3 лістапада 1933 года. Скончыў 
Віцебскае мастацка-графічнае 
вучылішча і Полацкі педінстытут. 
З Віцебскім педінстытутам звя-
зана ўся  працоўная дзейнасць, 
якая пачалася ў 1957 годзе 
асістэнтам, потым выкладчыкам, 
загадчыкам кафедры начарталь-
най геаметрыі і чарчэння. З 1969 
года пачаў працаваць прарэк-
тарам па вучэбнай і навуковай 
прыцы, а потым з 1978 года дзе-
вятнаццаць гадоў працаваў рэк-
тарам педагагічнай альма-матэр 
Віцебшчыны. І менавіта пры ім 
інстытут быў пераўтвораны ва 
ўніверсітэт. Сёння В. Вінаградаў 
працуе на кафедры дызайну 
мастацка-графічнага факультэта. 

У вобласці начартальнай 
геаметрыі і тэхнічнай графікі 
ён вядомы далёка за межамі 
Беларусі. Яго падручнік па 

чарчэнні перакладзены на 20 
моваў свету, а Міжнародны 
біяграфічны цэнтр (Кембрыдж) 
уключыў звесткі аб Вінаградава 
ў выданне «2000 выдатных 
інтэлектуалаў XX стагоддзя». У 
скарбонцы яго дасягненняў і 
ўзнагарод нядаўна з’явіўся ор-
дэн Францыска Скарыны, які ён 
атрымаў напярэдадні 100-годдзя 
універсітэта.

На працы рэктара адной з 
вядучых задач было ўмацаванне 
кадравага патэнцыялу інстытута, 
бо не хапала выкладчыкаў са 
ступенямі і званнямі. Давялося 
паездзіць па ўсім Савецкім Саю-
зе, шукаць спецыялістаў. Калі 
В.Н. Вінаградаў прымаў інстытут, 
толькі 60 выкладчыкаў мелі 
ступені і званні, а калі сыходзіў з 
пасады рэктара - ужо 230.

Пасля пераўтварэння ў 1995 
годзе педінстытута ва ўніверсітэт 
аднадумцы адразу паставілі за-

дачу зрабіць яго не 
толькі адукацыйным, 
але і навуковым, 
культурным цэн-
трам Беларускага 
Паазер’я. Адкрылі 
новыя спецыяльнасці: 
фізіка, прыкладная матэматы-
ка, біялогія і ахова прыроды, 
масавая аздараўленчая работа 
і турызм. Арганізавалі савет па 
абароне дысертацый, пашырылі 
міжвузаўскія супрацоўніцтва. 
Словам, гэта была не проста зме-
на «шыльды», а набыццё новага 
статусу.

Ацэньваючы патэнцыял 
сучасных студэнтаў наш зем-
ляк адзначае іх новыя якасці: 
інфармаванасць, веданне сучас-
най тэхнікі, пісьменнасць. Але 
многія страцілі важную складнік 
адукаваных людзей - эстэтыч-
нае развіццё. Перасталі чытаць 
класіку, цікавіцца культурнай 

жыццём. І сталі менш уседлівасць, 
часам легкадумна ставяцца да 
будучай прафесіі.  Але педагог 
Вінаградаў лічыць, што трэба на-
вучыцца бачыць у кожным сту-
дэнце лепшае і дапамагаць пе-
раадольваць недахопы.

У 100-гадовы юбілей 
Віцебскага універсітэта  яго 
першы рэктар жадае калекты-
ву добрых абітурыентаў і яшчэ 
лепшых выпускнікоў, талковых 
выкладчыкаў, важкіх вынікаў 
работы ўсіх факультэтаў і 
падраздзяленняў. 

Паводле матэрыялаў газеты 
“Народнае слова”.

Т. Гаражанка.  

Чарговыя 
краДзяЖы
МаЁМасЦі

улаДальнікі 
зброі 
парушаюЦь 
заканаДаўства

За мінулы год на Гарадоччыне 
супрацоўнікамі Гарадоцкага РАУС адабрана  
ў грамадзян у два разы больш зброі, чым за 
2009 год. 

Правядзенне спецыяльных комплексных 
мерапрыемстваў «Арсенал» на Беларусі даз-
валяе актывізаваць працу па выяўленню 
фактаў парушэння заканадаўства па заха-
ванню зброі. У гэтыя дні супрацоўнікі міліцыі 
актывізуюць работу па выяўленню асоб, якія 
захоўваюць зброю  без адпаведнага даз-
волу. Ужо ў бягучым годзе ў Беларусі было 
канфіскавана 190 адзінак незарэгістраванай 
зброі, а таксама больш за 2,6 тысячы розных 
боепрыпасаў. Звыш 3,8 тысячы боепрыпасаў і 
468 адзінак дадзенай катэгорыі зброі здадзе-
ны грамадзянамі добраахвотна.

У лютым супрацоўнікі Полацкага РАУС  
канфіскавалі ў жыхара г. Паставы карабін і 
вінтоўку «Мосіна», дзве вінтоўкі «Маўзэр», 
карабін «К-88», кулямёт «Браўнінг», каля 200 
патронаў рознага калібра, 11 ствалоў ад аг-
нястрэльнай зброі, іншыя складовыя часткі і 
кампаненты да агнястрэльнай зброі, а таксама 
незарэгістраваную паляўнічаю стрэльбу, кулі, 
гільзы і станок для падрыхтоўкі паляўнічых 
патронаў. Узбуджаная крымінальная справа.

На Гарадоччыне падобных арсеналаў за 2010 
год не канфіскоўвалася, але давялося забраць 
зброі ў два разы больш, чым за папярэдні год. 
Калі у 2009 годзе было адабрана 29 адзінак 
зброі, то ў 2010 годзе адабралі – 60 адзінак, 
з якіх 21 адзінку склала незарэгістраваная 
зброя, а 39 – зарэгістраваная. За мінулы 
год у раёне адбылося 9 злачынстваў з вы-
карыстаннем зброі, пры гэтым дзве справы 
ўзбуджаны за незаконнае захаванне зброі, 
а 7 за незаконнае паляванне. Адначасова з 
гэтым  13 уладальнікаў зброі прыцягнуты да 
адміністрацыйнай.

Л. антонаў. 

Самыя юныя хакеісты Гарадка – 1998-2000 г.н.  -- з ка-
манды “Прамень” перамаглі сваіх равеснікаў на абласных 
спаборніцтвах турніра “Залатая шайба”. Напрыканцы 
сакавіка каманда “Прамень” будзе ў Гародні змагацца за 
галоўны прыз рэспубліканскіх спаборніцтваў.

У  віцебскім Палацы спорту прайшлі абласныя 
спаборніцтва турніра “Залатая шайба”, у якіх змагаліся 
юныя хакеісты двух узрастоў: 1998-2000 г.н., і 1996-1997 
г.. У гэтых спаборніцтвах удзельнічалі дзве каманды з 
Гарадка, але перамогу прывезлі самыя юныя хакеісты. 
Юныя хакеісты пад кіраўніцтвам Аляксандра Якавіцкага 
перамаглі сваіх равеснікаў ў Верхнядзвінска з лікам 
9:1, а таксама разграмілі каманду з Воршы з лікам 17:0. 
Пераможцаў турніру вызначыў другі дзень спаборніцтваў, 
калі ва ўпартай барацьбе нашы хакеісты перамаглі ка-
манду Віцебска з лікам 4:2.

Сярод старэйшай групы змагаліся хакеісты  шасці 
каманд і перамога дасталася камандзе “Адзінства” 
(Віцебск). У фінальным матчы яны ва ўпартай барацьбе 
перамаглі  каманду “Зубры” (Аршанскі р-н) з лікам 6:5 і бу-
дуць 5-9 красавіка ў Пружанах змагацца за галоўны прыз 
рэспубліканскіх спаборніцтваў.

Наша ж малодшая каманда  “Прамень” будзе 
удзельнічаць у рэспубліканскіх спаборніцтвах у Гародні, 
дзе пераможца вызначыцца 29 сакавіка. Вялікую пад-
трымку  хакейным камандам  аказала кіраўніцтва Гара-
доцкага прафесійна-тэхнічнага коледжу імя Дарошчан-
ка, кіраўнік фізічнай культуры коледжа У. Волкаў, якія 
прадставілі юным хакеістам і пляцоўку для трэніровак, а 
таксама інвентар і хакейную форму.

Л. антонаў.

Трапілі ў рэспубліканскі фінал

З 1 лютага па краіне анансавана пра-
вядзенне праграмы «Запраўляць выгада-
на!» ў сетцы АЗС «Беларуснафта». Па гэ-
тай праграме  кіроўцы, што карыстаюцца 
паслугамі АЗС «Беларуснафта»,  могуць 
мець зніжкі пры набыцці нафтапрадуктаў, 
спадарожнікавых тавараў і паслуг пры 
удзеле ў дадзенай праграме.

Для удзелу ў дадзенай праграме неаб-
ходна запоўніць картку удзельніка, пры 
жаданні анкету удзельніка і па пэўнай 
сістэме атрыманых балаў за набыццё 
тавараў атрымліваць зніжкі на заправач-
ных станцыя «Беларуснафта».

Арганізатары праграмы паведамілі, 
што пры кожнай куплі нафтапрадуктаў, 
спадарожных тавараў і паслуг з дапа-
могай карты ўдзельніка на Ваш рахунак 
залічваюцца бонусныя балы: 1 бал за 
кожныя 100 рублёў кошту набытага праз 
палівараздатачныя калонку нафтапра-
дукта; 2 балы за кожныя 100 рублёў кош-
ту набытага спадарожнага тавару альбо 
паслугі .

У пачатку кожнага каляндарнага меся-
ца на Вашу карту налічваецца зніжка, ад-

паведная набраным колькасці бонусных 
балаў за папярэдні месяц. Зніжкі магчы-
ма атрымаць ад 1% да 3,5%.

Ужо прайшоў месяц з пачатку пра-
грамы «Запраўляць выгадана!» толькі 
кіроўцы на Віцебшчыне, напрыклад на 
АЗС в. Хамякова ці ў г. Віцебску не мо-
гуць прыняць удзел у гэтай праграме. 
Не могуць па трывіяльнай прычыне – 
на заправачных станцыях адсутнічаюць 
карткі ўдзельніка праграмы. Гэта, як у 
старым анекдоце: басейн здалі, толькі 
вады не налілі.

Такая неразваротлівасць арганізатараў 
праграмы  тлумачыцца мусіць проста: 
пазней пачнем праграму менш трэба 
рабіць зніжак. А на выхадзе мы маем 
чарговы падман спажыўцоў сеткі АЗС 
«Беларуснафта», які шчэ раз засведчыў 
пра адсутнасць сучаснага маркетынга 
на запраўках «Беларуснафта». Гэта тым 
больш сумна, што адпаведную структу-
ру на Віцебшчыне ўзначальвае дэпутат 
Віцебскага аблсавета па Гарадоцкаму 
раёну Сяргей Старавойтаў.

Л. антонаў.

рэклаМа без праграМы

праблеМны ДоМ з квазі-раМонтаМ
Жыхары трэццяга 

паверха дома па вул. 
Камуністычная 38/28 
са скрухай чакаюць на-
ступлення вясны, бо 
менавіта з таяннем снега 
і дажджамі ў кватэрах па-
чынаецца патоп. 

Гэты дом быў пабудава-
ны яшчэ ў 1971 годзе і быў 
адным з першых дамоў 
Гарадка з камунальнымі 
зручнасцямі. Але адна-
скатны дах, непасрэд-
на злучаны са столлю 
трэццяга паверха стаў 
крыніцай нязручнясцяў 
ужо некалькі пяцігодак. 
Планавы рамонт даху 
напачатку стагоддзя не 
вырашыў існуючых пра-
блем – працякання столяў 
пасля дажджоў і перагрэў 
кватэр у спякотныя дні. 

Жыхарам дома да гэтага 
часу не зразумела, чаму ў 
той час не усталявалі дву-
скатны дах і над іх домам, 
як зрабілі над іншымі 
дамамі ў Гарадку.

Жыхары дома разам з 
ініцыятарам зваротаў да 
ўладаў Ф.А. Куксевічам 
пакуль не маюць надзею, 
што праблема даху будзе 
вырашана. Зараз па азна-
чэнню вядома, што адна-
скатныя дахі без прамеж-
кавых перакрыццяў не 
могуць даўгатэрмінова 
выконваць сваю функ-
цыю. Якасны капітальны 
рамонт дахаў магчымы 
толькі адмысловымі 
спецыялістамі, якіх у Га-
радку амаль няма. І таму 
пасля квазі-рамонта даху 
праблемы для жыхароў 

вяртаюцца спаўна. Здзе-
кам з боку мясцовых 
чыноўнікаў гучаць адпіскі 
-- сэнс якіх зводзіцца да 
таго, каб жыхары самі 
ў сваіх кватэрах рабілі 
касметычныя рамонты. 
Быццам бы касметычны 
рамонт вырашыць пра-
блему працякання даху і 
спыніць ваду, якая льец-
ца з даху  у кватэры. Тым 
больш, што з кожным 
месяцам павялічваецца 
плошча  адколатай 
штукатуркі, якая адкры-
вае металічную армату-
ру столі. Не кажучы пра 
цвіль, якая распаўзаецца 
над вокнамі.

Апошнім зваротам 
Фёдара Арцёмавіча 
Куксевіча быў зварот на 
«гарачую лінію» абласной 

газеты «Народнае сло-
ва».  Толькі пры сустрэчы 
журналісткі з адказнай 
супрацоўніцай райвыкан-
кама Таццянай Пушковай 
ніякай надзеі на рамонт 
даху не прагучала – «няма 
сродкаў». Хаця яшчэ 
ў 2009 годзе намеснік 
старшыні райвыканкама 
В. Грыбанаў запэўніваў 
жыхароў, што праблема 
дома знаходзіцца на кан-
троле да яе поўнага вы-
рашэння.

Між тым відавочна, 
што жыхары не ведаюць, 
якім чынам фармуецца 
перспектыўны план-
графік капітальнага ра-
монту, якія крытэрыі ад-
бору дамоў у гэты спіс. Ды 
і не зразумела, чаму дом 
па вул. Камуністычная 

38/28 не трапіў у гэты 
спіс. Агульныя словы аб 
тым, што на іншых дамах 
большыя праблемы мо-
гуць задаволіць толькі 
занадта даверлівых 
жыхароў. Але яны не су-
пакояць жыхароў трэц-
цяга паверха дома па 
Камуністычнай 38/28, 
дзе столь стала рашатом. 
Тым больш, што са спіса 
перспектыўнага плана 
толькі семь дамоў старэй 
дома Ф.А. Куксевіча., а 
астатнія значна  навей-
шыя – ёсць дамы і 1984 і 
1987 гадоў. Гэта да тэмы 
галоснасці ў фармаванні 
плана капітальнага ра-
монту. Толькі гэта іншае 
тэма.

Л. Гаравы. 

віктар нікановіч вінаградаў - доктар педагагічных навук, прафесар віцебскага 
дзяржуніверсітэта вядомы педагагічны дзеяч, які ўнёс вялікі ўклад у стварэнне начар-
тальнай геаметрыі і тэхнічнай графікі на савецкай прасторы, а таксама першы рэктар 
віцебскага ўніверсітэта. менавіта пры яго рэктарстве педінстытуту быў  нададзены ста-
тус універсітэта.

нашы земЛякІ

вырашым ПраБЛему

ну І ну! навіны спорту

крымІнаЛ  

на віцебшчыне  прабуксоўвае праграма «запраўляць выгадана!», якую анан-
савала беларуская сетка азс «Беларуснафта» 
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Лукашэнкаўцы дзейнічаюць па ...
радыё свабода

Лідэр руху «за свабоду» аляксандр 
мілінкевіч назваў заключанае 15 сакавіка 
пагадненьне паміж менскам і масквой пра 
супрацоўніцтва ў справе будаўніцтве аЭс 
«прыкладам расейскай эканамічнай экспансіі 
тут і цяпер».

«Нават фон для падпісаньня з Расеяй пагаднень-
ня пра будаўніцтва АЭС атрымаўся сымбалічна 
нэгатыўны. Маю на ўвазе падзеі ў Японіі — пра-
блемы там з атамнымі станцыямі. Кажу і як фізык: 
расейскія тэхналёгіі не параўнаць з заходнімі! 
Тым больш прапанаваны нам рэактар нідзе ня 
выпрабаваны».

«Праект АЭС нібыта меў на мэце зьмен-
шыць нашу энэргазалежнасьць ад Масквы. Але 
павялічвае да крытычнага ўзроўню. На дадатак 
будзем яшчэ і прывязаныя да ўранавага паліва 
ўсходняй суседкі, бо іхняя станцыя да яго прыста-
саваная. Нарэшце, будуем за пазычаныя ў Расеі 
ж грошы, вялікія грошы. Разьлічвацца — нашым 
дзецям», — заявіў палітык.

Мілінкевіч нагадаў, што «рашэньне пра 
зьяўленьне Беларускай АЭС было прынятае без 
грамадзкага абмеркаваньня, хоць такое пытань-
не пасьля Чарнобылю павінна было б вырашацца 
нават праз рэфэрэндум». 

«На жаль, усё болей губляем сувэрэнітэт — 
энэргетычны, эканамічны, пад сур’ёзнай па-
грозай палітычны… Па сутнасьці, Расея нам, 
як кажуць, уцюхала сваю АЭС, скарыстаўшыся 
разрывам адносін з Захадам і пагарашэнь-
нем эканамічнага становішча, якоe пагражае 
палітычнай трываласьці рэжыму Лукашэнкі», — 
лічыць лідэр руху «За свабоду». 

Напрыклад, гаворачы пра выказваньні 
кандыдатаў у прэзыдэнты падчас выбарчай 
кампаніі, Лукашэнка заяўляе: «Пытаньне ў 
тым, што кандыдаты казалі. Яны казалі, што 
Лукашэнку трэба павесіць». 

Падчас дыялёгу аўтара інтэрвію Лэлі Ўэймэт 
зь беларускім кіраўніком журналістка пытаец-
ца пра пару зьняволеных, у якіх ёсьць трохга-
довы сын. Лукашэнка кажа, што ня ведае такіх 
выпадкаў, і перапытваецца ў журналісткі, пра 
каго ідзе размова. Уэймэт адказвае, што пра 
Халіп і Саньнікава. Лукашэнка на гэта кажа, 
што праверыць гэтую інфармацыю. 

Калі размова заходзіць пра рэгістрацыю 
грамадзскіх аб’яднаньняў, Лукашэнка заяўляе, 
што ніякіх праблемаў тут няма.

«Гэта няпраўда. Як наконт Беларускай 
хрысьціянскай дэмакратыі?» — пытаецца Уэй-
мэт.

«У Беларусі Хрысьціянская дэмакратыя, 
можа, ніколі ня будзе зарэгістраваная. Яны 
ўдзельнічалі ў бунце. Яны не хрысьціянскія 
дэмакраты, яны бандыты», — адказае Лука-
шэнка.

Ёсьць яшчэ некалькі момантаў, якія ня 
трапілі ў варыянт БелТА. На пытаньне «чаму 
вы выгналі амэрыканскага амбасадара ў 2008 
годзе?» Лукашэнка адказвае: «Навошта нам 
патрэбны амбасадар, які арганізуе дзеяньні 
пятай калёны?» 

І нарэшце, выказваньні Лукашэнкі пра прэ-
зыдэнта Грузіі Міхаіла Саакашвілі, аднаго зь 
нямногіх кіраўнікоў дзяржаў, хто павіншаваў 
Лукашэнку зь «перамогай» пасьля 19 сьнеж-
ня. Разьвіваючы тэму пра двайныя стандарты 
ЗША, Лукашэнка кажа: «Нядаўна ў Грузіі прэ-
зыдэнт Саакашвілі падавіў самым брутальным 
чынам маніфэстацыю апазыцыі. Але вы пра-
цягвае мець справу зь ім? Чаму? Бо Саакашвілі 
ваш сукін сын». 

віталь цыганкоў.

дзяржаўнае агенцтва БелТа надру-
кавала вытрымкі з інтэрвію аляксан-
дра Лукашэнкі амэрыканскай газэце 
«вашынгтон пост». аналіз двух гэтых 
тэкстаў -- на «БелТа» і ў «вашынгтон 
пост» -- дазваляе адзначыць, што 
дзяржаўнае агенцтва перадрукавала 
далёка ня ўсё выказваньні кіраўніка 
дзяржавы, па свойму яго падтасавала. 

можна дапамаГчы асуджаным салІдарнасьцю 

абламейка: Як вы пракамэнтуе-
це тое, што адбываецца ў апошнія 
тыдні ў судзе Фрунзенскага раёну 
Менску? Я маю на ўвазе і раней-
шы прысуд Васілю Парфянкову, і 
ўчорашнія тры прысуды?

Браніцкая: Перш за ўсё я ска-
жу, што гэта проста палітычны 
перасьлед тых людзей, якія не 
пабаяліся выйсьці 19 сьнежня 
на Плошчу і сказаць. што яны 
супраць. У дзеяньнях хлопцаў – 
як Васіля Парфянкова, так і трох 
астатніх – няма складу злачын-
ства «масавыя беспарадкі». Маг-
чыма, хуліганства, магчыма, паш-
коджаньне маёмасьці, але наогул 
– гэта проста ўдзел у несанкцыя-
наваным мерапрыемстве. Спа-
чатку Васілю Парфянкову далі 4 

гады, у той момант не было з чым 
параўнаць – гэта быў жах. Але тое, 
што адбылося пазаўчора і ўчора 
ў судзе Фрунзенскага раёну над 
Атрошчанкавым, Малчанавым і 
Новікам, я не магу назваць інакш, 
як юрыдычны абсурд і зьдзек з 
прававой сыстэмы. Бо прысуд 
насамрэч зьдзеклівы. Супраць 
Аляксандра Атрошчанкава ў 
справе не было наогул нічога. 
Аляксандар быў на Плошчы, 
ёсьць адно відэа, дзе ён стаіць у 
групе асобаў, ня ў першых шэра-
гах, на прыступках Дома Ўраду, 
ён усьміхаецца. Аляксандар 
усьміхаўся і на судзе. Яму і далі бо-
лей за ўсіх. Зьміцер Новік... Ёсьць 
кадар, як ён наносіць некалькі 
ўдараў, але няма ніякай шкоды ад 

яго дзеяньняў. Але Зьміцер казаў, 
што ён не з усім, што адбываецца 
ў каріне, згодны, што ён разумее, 
што ёсьць палітычныя рэпрэсіі. 
І яму далі тры з паловай гады. А 
Аляксандар Малчанаў прызнаў 
сваю віну, але не зусім зразумела 
ў чым. Зрэшты на яго матэрыялаў 
у справе болей за ўсіх – ён наносіў 
удары, таксама там ёсьць момант 
са зьняцьцем сьцяга з будынка 
КДБ. І ён атрымаў менш. Але як 
бы там не было – гэта палітычныя 
прысуды. Гэта расправа, гэта па-
караньне за тое, што людзі не 
баяцца.

абламейка: Вы сама была 
ў ролі палітзьняволенай. Што 
можа зрабіць для асуджаных 
удзельнікаў Плошчы незалежнае 

беларускае грамадзтва?
Браніцкая: Патрэбная про-

стыя падтрымка і салідарнасьць. 
Ім патрэбныя лісты, патрэбныя 
паштоўкі. У турму КДБ, дзе зна-
ходзяцца Атрошчанкаў, Малчанаў 
і Новік, таксама можна дасылаць 
пасылкі. Патрэбная падтрымка іх 
сем’яў. Напрыклад, у Малчанава 
бацькі пэнсіянэры, хворай маці 
проста фізычна цяжка вазіць з Ба-
рысава перадачы. У Новіка сям’я 
– маці, бабуля, малодшы брат 
– у Баранавічах, таксама ёсьць 
цяжкасьці з прыездам у Менск. У 
Васіля Парфянкова сям’я наогул 
не ўдзельнічае ў тым, што адбы-
ваецца ў яго жыцьці... Усе гэтыя 
сем’і цяпер разгубленыя, ім па-
трэбная маральная падтрымка.

ЕС ГОТОВиТСЯ РАСШиРиТь САНКции ПРОТиВ БЕЛАРУСи. ОНи ДОЛЖНы ЗА-
ТРОНУТь Лиц, КОТОРыЕ, КАК ПРЕДПОЛАГАЕТСЯ, ПЕРЕВОДЯТ ДОХОДы НЕФТЯНыХ 
КОМПАНий «БЕЛНЕФТЕХиМ» и «ТРАйПЛ», ПРОиЗВОДиТЕЛЕй ВООРУЖЕНий «БЕЛ-
ТЕХЭКСПОРТ» и КАЛийНыХ МиНЕРАЛьНыХ УДОБРЕНий «БЕЛАРУСьКАЛий» В КАР-
МАНы ГОСЧиНОВНиКОВ. 

Новые санкции нацеле-
ны на госбюджет и личный 
доход президента, но не 
должны нанести удар по 
экономике Беларуси или 
европейским компаниям 
в Латвии, Литве, Нидер-
ландах и Польше, сооб-
щает издание EUobserver 
(перевод – charter97.org).

Санкции должны за-
тронуть лиц, которые, как 
предполагается, пере-
водят доходы нефтяных 
компаний «Белнефтехим» 
и «Трайпл», производи-
телей вооружений «Бел-

техэкспорт» и калийных 
минеральных удобрений 
«Беларуськалий» в карма-
ны госчиновников.

Новый пакет санкций 
разрабатывается посоль-
ствами стран ЕС в Минске 
и дипломатами среднего 
уровня в Брюсселе. Ожи-
дается, что он будет одо-
брен в апреле министра-
ми иностранных дел ЕС.

Кроме этого, Евросоюз 
готовится исправить уже 
существующий список из 
160 чиновников, которым 
запрещен въезд в ЕС и чьи 

счета были заморожены в 
январе.

Первоначальный спи-
сок включал одного умер-
шего судью, а фамилия 
другого судьи упомина-
лась дважды. Также в спи-
сок лиц, чьи счета долж-
ны быть заморожены, не 
вошел бывший министр 
внутренних дел Юрий 
Сиваков, обвиняемый в 
убийстве четырех оппо-
зиционеров и отмывании 
денег для высокопостав-
ленный чиновников.

Отсутствие его имени в 

списке вызвало разгово-
ры о теории заговора в 
Минске.

Независимый журна-
лист, пожелавший остать-
ся анонимным, сообщил, 
что Великобритания и 
США не включили Сивако-
ва в список, чтобы заста-
вить Лукашенко думать, 
что он является агентом 
Запада. Европейские ди-
пломаты объясняют слу-
чившиеся технической 
ошибкой. «Евросоюз не 
ведет психологической 
войны», — заявил один из 

дипломатов.
Говорят, что Сиваков, 

которому 65 лет, злоупо-
требляет алкоголем и яв-
ляется членом клуба вете-
ранов КГБ «Честь».

Бывший посол США в 
Беларуси говорит, что 
«Честь» отмывала по 1.5 
миллионов долларов в 
день для Лукашенко и его 
окружения через банки 
в Польше, России и США. 
Но Сиваков, который воз-
главлял «Честь» в 2006 
году, кажется, уже не ведет 
активной деятельности.

евросоюз введет санкции 
против финансистов Лукашенко

ГаЛоўная Падзея  свет пра беларусь

інтэрвію 
лукашэнкі 
Washington 
post — Чаго не 
заўваЖыла белта

наша ўЛада

сяргей абламейка
суд Фрунзенскага раёну менску асудзіў удзельнікаў Плошчы аляксандра атрошчанкава да 4 гадоў пазбаўленьня 

волі, зьмітра новіка да трох з паловай гадоў, а аляксандра малчанава да 3 гадоў. усе трое будуць адпраўленыя ў калёніі 
ўзмоцненага рэжыму. Прысуды камэнтуе госьця ранішняга эфіру – праваабаронца, былая палітзьняволеная Эніра 
Браніцкая.

«Наша Ніва» толькі што атры-
мала з Вярхоўнага Суда статысты-
ку за 2010 год: было апраўдана 
217 чалавек на 61054 асуджаных 
(0,36%). У дэмакратычных краінах 
лічба апраўдальных прысудаў 
складае 10–20%. 

Калі людзі ў масках раздзяваюць 
кандыдатаў у прэзідэнты дагала і 
ставяць іх на расцяжку пяць разоў 
за дзень, яны фармальна нічога не 
парушаюць. Няма ніякай нормы 
закона, якая б абмяжоўвала лічбу 
вобшукаў у турэмнай камеры.

Гітлерцы таксама дзейнічалі па 
законе — па сваім законе.

Аблівалі на марозе халоднай 
вадой генерала Карбышава — за 
парушэнне лагернага рэжыму.

Арыштоўвалі камуністаў і 
сацыялістаў — як «дэструктыўных 
элементаў».

І старшыня КДБ БССР цанава 
згодна з законам паслаў элегант-
ную Ларысу Геніюш на 25 гадоў у 
канцлагеры — на верную смерць.

Праўда, доля распарадзілася 
іначай: Геніюш праз 8 гадоў з ла-
гера вярнулася ў родны край, а 
пасадзілі ўжо цанаву — таксама 
ў поўнай адпаведнасці з законам. 
Кат сам аказаўся не такі трывуш-

чы і сканаў за кратамі.
Законы краіны часам пярэчаць 

нормам міжнароднага права і 
агульнапрызнаным уяўленням аб 
правах чалавека.

Дзеянні па законе, які пярэ-
чыць Канстытуцыі ці неад’емным 
правам чалавека, могуць цягнуць 
у далейшым юрыдычную адказ-
насць.

Як нагадаў нядаўна лідар 
сацыял-дэмакратаў Анатоль 
Сідарэвіч, «Энгельс адзначаў: пер-
шай умовай захавання законнасці 
з боку народу з’яўляецца тое, 
што і органы ўлады трымаюцца ў 
рамках закону. У адваротным вы-
падку, пісаў ён, паводле англійскіх 
прававых паняццяў, паўстанне 
становіцца першым абавязкам 
грамадзян».

Наша жыццё фармуе не толькі 
літара законаў, але і дух дзейных 
звычаяў.

Лічба, якая найлепш ха-
рактарызуе рэпрэсіўнасць 
лукашэнкаўскага рэжыму, — гэта 
нават не колькасць палітвязняў, 
а доля апраўдальных прысудаў, 
якія выносяцца ў краіне.

Паводле звестак Вярхоўнага 
Суда Беларусі, у 2008 годзе быў 

апраўданы 191 человек на 68 
530 асуджаных (0,28%). У 2009 
годзе гэты паказчык склаў 187 
апраўданых на 62 064 асуджа-
ных (0,3%). «Наша Ніва» толькі 
што атрымала з Вярхоўнага Суда 
статыстыку за 2010 год: было 
апраўдана 217 чалавек на 61054 
асуджаных (0,36%).

Вось што пра гэта піша чала-
век, ніяк не звязаны з палітычнай 
апазіцыяй, — Ігар Лапека, 
галоўны спецыяліст камісіі пала-
ты прадстаўнікоў нацыянальнага 
сходу па нацыянальнай бяспецы, 
кандыдат юрыдычных навук:

«Пачынаючы з 60-х гадоў, ня-
гледзячы на ўсе сацыяльныя, 
эканамічныя, дзяржаўныя зме-
ны, змены ў судаводстве і пра-
цэсуальным заканадаўстве, доля 
апраўдальных прысудаў ніколі не 
перавышала 2% ад усёй масы вы-
несеных прысудаў. Гэта анамальна 
нізкі ўзровень, не супастаўны са 
станам рэчаў ні ў адной з развітых 
дзяржаў. Яго немагчыма растлу-
мачыць, як часам спрабуюць, на-
гляднай дзейнасцю пракуратуры, 
якая не дапускае да перадачы ў 
суд спраў, якія не ўтрымліваюць 
дастатковых для асуджэння 

доказаў вінаватасці. Падобныя, 
і нават больш жорсткія, фільтры 
маюцца ва ўсіх прававых сістэмах, 
аднак адсотак апраўдальных 
прысудаў там несувымерна вы-
шэйшы (вар’юецца ад 10 да 20% і 
нават больш)».

Параўнайма гэтыя лічбы: 0,3% у 
Беларусі і 10–20% у дэмакратыч-
ных краінах.

У ліку гэтых дзесяці працэнтаў і 
4 гады турмы Атрошчанкаву і Пар-
фянкову за іх палітычны пратэст. 
У іх ледзьве не трапіў і школьнік 
Логінаў з Віцебска, на якога хацелі 
павесіць забойства. Толькі дзяку-
ючы звышнастойлівасці бацькоў, 
яго справа нядаўна стала пака-
зальным выняткам, які толькі пац-
вярджае правіла.

Гэта і ёсць кошт дыктатуры і яе 
псеўдазаконнасці.

Гэта і ёсць рэальная лічба 
ахвяраў злачыннага рэжыму — 
6000–12000 чалавек у год. Люд-
зей, якім ламаюць лёсы, якія 
выходзяць — калі выходзяць — 
маральнымі і фізічнымі калекамі, 
сухотнікамі, рэцыдывістамі.

 
андрэй дынько, 

«наша ніва».

“расея ўцюхала 
нам сваю аэс” 

крымІнаЛ  
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42 гоДа, высшее образование, 
есть МуЖ и Дети… 

По данным Белстата, воз-
раст средней белоруски 
– 42 года. Живет она в горо-
де, у нее есть высшее или 
среднее специальное обра-
зование. Средняя белоруска 
замужем, есть дети.

В целом на 1000 мужчин в 
нашей стране 1151 женщи-
на. Зато в возрастной кате-
гории «25 – 29 лет» на 1000 
мужчин приходится 975 
женщин.

Если сравнить статистику 
по областям и столице, мин-
чанкам не позавидуешь. им 
тяжелее найти себе пару, 
чем жительницам района и 
области. В столице на тыся-
чу мужчин приходится 1177 
женщин. А вообще города-
ми невест в нашей стране 
могут считаться Витебск, По-
лоцк и Гомель – там на 1000 
мужчин приходится около 
1240, 1219 и 1203 женщины 
соответственно.

Причем женщины могут 
похвастаться крепким здо-
ровьем: живут наши дамы 
чуть ли не на 12 лет дольше, 
чем представители сильного 
пола. В 2009 году ожидаемая 
продолжительность жизни 
мужчины была 64,7 года, а 
женщины – 76,4 года. Ну а 
что ж вы, мужчины, хотите: 

дамы ведут более здоровый 
образ жизни! Чего только 
стоит такая статистика: ку-
рящих мужчин у нас 52%, а 
курящих женщин – 27%.

замуж идут позже, изме-
няют чаще?

Может, именно в связи с 
такой продолжительностью 
жизни замуж выходить бело-
руски стали позже. А куда им 
торопиться? По данным Бел-
стата, если в 2000 году бело-
руски шли в загс в среднем 
22,8 года, то по статистике 
прошлого года, уже – в 24,4 
года. Кстати, сейчас почти 
каждая четвертая женщина 
в стране никогда не состоя-
ла в браке.

А ведь, как говорят спе-
циалисты, с женами бело-
русам везет как никому! Как 
рассказал интерфакс-Запад 
сексопатолог Дмитрий Ка-
пустин, одна из основных 
проблем наших женщин 
(для мужчин-то это каче-
ство, скорее, достоинство) 
– это нетребовательность к 
своим мужьям. Он считает, 
что в последние десять лет 
наши женщины проявляют 
к своим избранникам «из-
лишнюю толерантность». 
Может, она и излишняя, зато 
разводов-то меньше!

Правда, как сообщает 
интерфакс-Запад, сексопа-
тологи и психологи уверяют, 
будто наши дамы стали из-
менять своим мужьям в 3 – 4 
раза чаще, чем 10 лет назад. 
Ну, это ведь еще доказать 
надо!

в школах больше маль-
чиков, а в вузах – девочек

Чем могут похвастаться бе-
лорусские женщины, так это 
высшим образованием. По 
данным Белстата, 49% жен-
щин в нашей стране имеют 
высшее и среднее специ-
альное образование, а вот 
среди мужчин обладателей 
дипломов – всего 42%.

В школах, кстати, 51% уче-
ников – мальчики, а вот в 
вузе девушки – это уже 59% 
студентов.

Специальности женщины в 
основном выбирают гумани-
тарные, социальные и эконо-
мические. Правда, зарабаты-
вать они так и не учатся. Как 
передает интерфакс-Запад 
со ссылкой на миссию ООН, 
зарплата у женщин на 20% 
ниже, чем у мужчин. Читай: 
там, где мужчина зарабаты-
вает пять рублей, женщина 
получает четыре.

елена Толкачева, 
«кП в Беларуси».

эксперт: в экономике 
идет разгон инфляции

«БРиТАНСКиЕ ЮРиСТы ГОТОВЯТСЯ ПРиВЛЕЧь БЕЛОРУССКОГО 
ПРЕЗиДЕНТА К СУДУ» — ТАКиМ ПОДЗАГОЛОВКОМ ОТКРыВАЕТСЯ 
СТАТьЯ НА ПЕРВОй ПОЛОСЕ INdEpENdENT. 

Ставка рефинансирования поднимается тогда, 
когда существует реальная угроза инфляции. ин-
декс потребительских цен в феврале 2011 года 
составил 102,7%, что, как отмечается в сообще-
нии на сайте Нацбанка, связано с ростом тарифов 
на жилищно-коммунальные услуги вследствие 
увеличения цены покупки природного газа, им-
портируемого из России, и воздействием увели-
чения мировых цен на энергоносители и продук-
ты питания.

Экономист сергей Чалый считает повышение 
ставки рефинансирования последствием «разда-
чи слонов» в конце прошлого года.

– Вот сейчас мы уже имеем почти половину 
нормы инфляции на этот год, - подчеркивает 
экономист Сергей Чалый. – Ставка рефинанси-
рования поднимается, чтобы Нацбанку не прихо-
дилось субсидировал кредиторов. идея такова: 
сделать менее доступными рублевые ресурсы 
для заемщиков и, соответственно, более привле-
кательными рублевые депозиты.

– Деньги при повышении ставки рефинансиро-
вания дорожают, и в результате денежная масса 
в обороте несколько сокращается. Соответствен-
но, уменьшается и инфляция, -- отмечает эконо-
мист Леонид злотников. – Хуже от этого будет 
промышленности. Предприятия и так не очень 
охотно брали кредиты, поскольку им трудно воз-
вращать. А вот для людей и предприятий, кото-
рые теряют на инфляции, меры, сдерживающие 
ее, в том числе и повышение ставки рефинанси-
рования, только улучшат ситуацию. Потеряют на 

этом кредиторы, заемщики (субъекты хозяйство-
вания), а население выиграет.

А вот от высокой инфляции, по словам экспер-
та, выигрывает бюджет, поскольку прибыль пред-
приятий оказывается искусственно завышенной, 
и налоги тоже.

– Однако у предприятий без оборотных средств, 
с низкой рентабельностью (а у нас сейчас чуть ли 
не половина таких) инфляция вымывает средства 
в пользу бюджета, в пользу государства, -- под-
черкивает Леонид Злотников. 

О ситуации на промышленных предприятиях в 
связи с повышением ставки рефинансирования, 
по мнению Сергея Чалого, сейчас никто особо не 
думает.

– Это в прошлом году у нас была задача обеспе-
чения экономического роста, вот и получили ре-
зультат. Сейчас боремся с последствиями, -- счита-
ет эксперт. – Полтора процента это не настолько 
существенное повышение ставки рефинансиро-
вания, хотя, в принципе, это вынужденная мера с 
целью уменьшения денег в экономике, поскольку 
действительно идет разгон инфляции. 

В прошлом году Нацбанк шесть раз снижал 
ставку рефинансирования на 0,5%. В последний 
раз – в сентябре 2010 года.

В соответствии с основными направлениями 
денежно-кредитной политики на 2011 год запла-
нировано снижение ставки рефинансирования к 
концу года до 8-10% годовых.

 
Геннадий косарев.

издание сообщает, что британская юридиче-
ская фирма готовит персональный судебный 
иск против Александра Лукашенко, обвиняя его 
в систематическом нарушении прав человека, 
а именно в том, что заключенных белорусской 
тюрьмы КГБ регулярно подвергают пыткам, со-
общает ВВС.

«Следователи правозащитных организаций 
опросили сотни активистов, арестованных после 
прошедших в декабре [в Беларуси] президентских 
выборов, и обнаружили, что избиения, пытки и 
нечеловеческие условия содержания до сих пор 
являются распространенной практикой в стра-
не, где всемогущая тайная полиция по-прежнему 
носит название КГБ, и которую нередко называ-
ют последней диктатурой Европы», - утверждает 
Independent.

Газета напоминает, что 19 декабря в результате 
разгона белорусским ОМОНом акции протеста в 
Минске было задержано по меньшей мере 689 
человек. Еще несколько сотен были арестованы 
позднее.

Правозащитники опросили 205 задержанных, 
«многие из которых были быстро осуждены без 
всяких адвокатов и получили короткие сроки». 
Почти три четверти опрошенных заявили, что в 
ходе предварительного заключения подверга-
лись избиениям, в том числе 57 человек били ре-
зиновыми дубинками.

«Во многих случаях ОМОН избивал задержан-
ных и издевался над ними. их часами держали на 
холоде, без еды, без воды, без возможности схо-
дить в туалет, а суды над ними проводили очень 
быстро, даже не пытаясь создать видимость нор-
мального процесса, - цитирует издание главу рос-
сийского представительства Human Rights Watch 
Анну Севортян. - Это была насмешка над право-
судием, от начала до конца».

Далее Independent рассказывает историю 
одной из задержанных, 19-летней Светланы. По 
ее словам, милиционеры набросились на нее, 
когда она попросила вызвать адвоката: один за-
ламывал руки, а двое других избивали ногами и 
дубинками. Протокол задержания ей даже не по-
казали: «Ты все равно его не подпишешь, но это 
не имеет значения».

«Десяткам оппозиционных политиков, жур-
налистов и демократических активистов по-
прежнему угрожает лишение свободы сроком 
до 15 лет по обвинению в организации массовых 
беспорядков»

Британская ведущая правозащитная организа-
ция H2O Law заявляет, что намерена предъявить 
Лукашенко персональный иск, если он немедлен-
но не выпустит всех политических заключенных.

Компания представляет интересы семей за-
держанных. Юристы выражают надежду, что пер-
сональный иск против Лукашенко приведет к вы-
даче ордера на арест белорусского президента 
или людей из его окружения. Independent напо-
минает, что Евросоюз уже закрыл свои границы 
для представителей белорусских властей, однако 
такой ордер позволил бы распространить этот 
запрет на все страны, у которых с Британией есть 
договор о взаимной экстрадиции.

По словам представителя H2O Law, поворот-
ным моментом стали показания бывшего канди-
дата в президенты Беларуси Алеся Михалевича, 
который утверждает, что в ходе 10-недельного 
заключения в КПЗ «Американка» его неоднократ-
но пытали во время допросов.

«Десяткам оппозиционных политиков, жур-
налистов и демократических активистов по-
прежнему угрожает лишение свободы сроком 
до 15 лет по обвинению в организации массовых 
беспорядков», - подчеркивает издание.

ОБСЕ настолько обеспокоена судьбой этих лю-
дей, что намерена послать своих наблюдателей 
на судебные слушания.

Если H2O выполнит свои угрозы и подаст иск, 
отмечает издание, это станет первым прецеден-
том, когда международные правозащитники бу-
дут в судебном порядке преследовать действую-
щего лидера независимой страны.

Согласно международному законодательству, 
напоминает газета, применение пыток является 
одним из немногочисленных преступлений, на 
которые не распространяется дипломатический 
иммунитет главы государства.

Игорь залесский, 
«народная воля».

БрИТанскИе юрИсТы 
ГоТовяТся ПрИвЛеЧь 
Лукашенко к суду

Ад Беларусі ў Браціслаўскіх сустрэчах 
браў удзел лідар Руху за свабоду Аляксандр 
Мілінкевіч. Ён меў сустрэчу з еўракамісарам 
па пытаннях краін-суседзяў Штэфанам Фюле. 
Вось што расказаў Мілінкевіч па выніках су-
стрэчы:

— Супрацоўніцтва з урадам прыпыняецца 
да вызвалення вязняў, і акцэнт у супрацы з на-
шай краінай будзе рабіцца на супрацоўніцтва 
з грамадствам, перш за ўсё з дэмакратыч-
най часткай грамадства, з няўрадавымі 
арганізацыямі, і на падтрымцы вольных СМІ. 
Пра гэта мы гаварылі з еўракамісарам. Такім 
чынам, супрацоўніцтва з урадам прыпыняец-
ца і пераносіцца на недзяржаўны сектар. Але 

гэтыя праекты нялёгка рэалізаваць, бо краіна 
самаізалюецца.

Мы гаварылі таксама пра тое, што беларуска-
му народу дорага каштуе захаванне той сістэмы 
ўлады, якую пабудаваў Лукашэнка. Беларускі 
народ цярпіць і трэба зрабіць усё, каб ён гэ-
тага не адчуваў. Прапаганда, безумоўна, будзе 
выкарыстоўваць тое, што ў нас адбылося на 
выбарах, і сённяшнія суды над палітвязнямі — 
будуць казаць, што на Захадзе ворагі, а ўнутры 
краіны іх агенты. Таму мы павінны гэта ўсё 
разбіваць, бо гэта поўная хлусня, і беларусы 
павінны ведаць, што ізалюецца не беларускі 
народ, але ўлада, якая паводзіць сябе неадпа-
ведна нормам жыцця ў Еўропе.

свеТ Пра БеЛарусь  ПраБЛемы ЭканомІкІ

сацыяЛьныя ПыТаннІ

СТАВКА РЕФиНАНСиРОВАНиЯ НАциОНАЛьНОГО БАНКА БЕЛАРУСи ПОВыШАЕТСЯ НА 1,5 
ПРОцЕНТНОГО ПУНКТА и С 16 МАРТА СОСТАВиТ 12% ГОДОВыХ. ПОЧЕМУ ЭТО ПРОиСХОДиТ и КТО 
ОКАЖЕТСЯ В ВыиГРыШЕ, А КТО -- В ПРОиГРыШЕ ОТ ТАКОГО ШАГА НАцБАНКА? 

ЖЕНщиН В БЕЛАРУСи БОЛьШЕ, ЧЕМ МУЖЧиН. ЭТО ВСЕМ иЗВЕСТНО. НО НЕ ВСЕ ЗНАЮТ, ЧТО В 
КАТЕГОРии ДО «30 ЛЕТ» В НАШЕй СТРАНЕ МУЖЧиН БУДЕТ ПОБОЛьШЕ, ЧЕМ ЖЕНщиН. 

ес прыпыняе супраЦу з 
ураДаМ Да вызвалення 
вязняў

Міністры замежных спраў краін «Вышаградскай групы» — Вугоршчыны, 
Польшчы, Славаччыны і Чэхіі — а таксама Нямеччыны зрабілі напярэдадні ў 
Браціславе заяву па Беларусі. Яны заклікалі Аляксандра Лукашэнку вызваліць 
усіх палітычных вязняў і спыніць пераслед апазіцыі. У адваротным выпадку 
Менску пагражаюць далейшыя санкцыі.


